

Medical Education International Conference :

Competency and Collaboration in

Health Professions Education

The 2025 Medical Education International Symposium, hosted by Shin Kong Wu Ho-Su Memorial Hospital, brings together distinguished scholars and educators from Singapore, Japan, and Taiwan to explore innovation and best practices in competency-based medical education (CBME), interprofessional learning, and patient safety.

This year's program highlights the integration of simulation, virtual reality (VR), and Entrustable Professional Activities (EPAs) into contemporary medical curricula. Through keynote presentations and expert-led discussions, the symposium aims to promote regional collaboration, enhance faculty development, and drive advancements in safe and effective clinical education.

The symposium serves as a dynamic platform for knowledge exchange, pedagogical innovation, and cross-border dialogue, welcoming educators, healthcare professionals, and academic leaders committed to the continuous improvement of medical education.

2025 年新光吳火獅紀念醫院醫學教育國際研討會誠摯邀請來自新加坡、日本與臺灣的醫學教育學者與臨床教師，共同探討以勝任能力為導向的醫學教育（CBME）、跨領域團隊合作照護教育（IPE）及病人安全之創新實務與最佳策略。

本年度研討會主題著重於模擬教學、虛擬實境（VR）及可信賴專業活動（EPAs）等工具在課程中的應用。透過主題演講與專家對談，期盼促進亞太區域的學術交流，強化臨床教師的發展，並推動安全且高效的臨床教學實踐。

本研討會將成為知識交流、教學創新與跨國對話的重要平台，歡迎所有致力於推動醫學教育品質的教師與醫療教育領導者共襄盛舉。

研討會資訊 Information for the Conference

◆日期 Date : 2025.09.28(Sun.) 08:30-16:00

◆地點 Location : 新光吳火獅紀念醫院 B1F 大會議室 (台北市士林區文昌路 95 號)

Shin Kong Wu Ho-Su Memorial Hospital B1F Conference Room (No. 95, Wenchang Rd,
Shilin District, Taipei, City, 111)

Traffic Information : <https://www.skh.org.tw/skh/fd42b5dc15.html>

◆主辦單位 Organizes :

新光醫療財團法人吳火獅紀念醫院 Shin Kong Wu Ho-Su Memorial Hospital

◆協辦單位Co-organizers:

國泰醫療財團法人國泰綜合醫院 Cathay General Hospital

天主教耕莘醫療財團法人耕莘醫院 Cardinal Tien Hospital

天主教輔仁大學附設醫院 Fu Jen Catholic University Hospital

天主教輔仁大學 Fu Jen Catholic University

◆參加對象：對醫學教育有興趣之醫事、行政人員暨學校教師

◆課程模式：實體課程

◆報名截止：2025 年 9 月 19 日(週五)或額滿為止

◆議程&相關公告資訊 Agenda & Related Announcements : <https://tinyurl.com/5949cx56>

◆報名 QR code Registration QR code : <https://tinyurl.com/3f7yn45d> (限 200 名)

◆報名：院內同仁請至【教學數位管理系統】報名，課程代碼：D20250815003

◆報名期限 Registration Deadline : 2025.09.19 (或額滿為止 or until full)

◆聯絡人 Contact Person :

新光醫院教學部 Department of Education, Shin Kong Wu Ho-Su Memorial Hospital

廖淑芬技術專員 Ms. Liao 02-2833-2211#2730, CFD@ms.skh.org.tw

※ 備註

- 一、敬請參與人員全程參與，並請攜帶身份證進行簽到及簽退，課程開始 30 分鐘後將不開放簽到，如須研習證明敬請於報名中勾選，主辦單位課後確認全程參與後，將於兩至三週左右提供電子研習證明檔至與會者電子郵件中。
- 二、為響應環保節能減碳政策，敬請與會人員自備環保杯。
- 三、本活動免費報名，無提供停車補助，建議搭乘大眾交通工具。
- 四、會場內不可飲食，空調較冷敬請自備保暖外套。

All participants are required to attend the entire session and must bring a valid ID card for check-in and check-out. Check-in will not be permitted after 30 minutes have passed since the session starts. If you need a certificate of attendance, please select the option during registration. The organization will verify your full attendance after the session and will send an electronic certification via email within two weeks.



掃QR CODE 即刻報名！

議程/Agenda

Time	Topic	Speaker	Moderator
08 : 30-09 : 00	30	Registration	
09 : 00 - 09 : 10	10	Prof. Sheng-Mou Hou 侯勝茂院長 Shin Kong Wu Ho-Su Memorial Hospital Superintendent	
		Prof. Jiann-Horng Yeh 葉建宏 教育研究副院長 Shin Kong Wu Ho-Su Memorial Hospital Deputy Superintendent	
09:10- 10:00	50	Keynote 1:Education for patient safety improvement: learning strategies and assessment Prof. Ikuo Shimizu Department of Medical Education, Chiba University Graduate School of Medicine(Japan)	Prof. Jiann-Horng Yeh 葉建宏副院長 Shin Kong Wu Ho-Su Memorial Hospital Deputy Superintendent
10 : 00-10 : 10	10	Break	
10 : 10-11 : 00	50	Keynote 2: How can virtual reality be used to enhance professional competency and be integrated into CBME Dr. LAU Siew Tiang, Lydia Alice Lee Centre for Nursing Studies (NUS Nursing),Yong Loo Lin School of Medicine, National University of Singapore.	Prof. Shu-Chi Mu 穆淑琪教學部主任 Shin Kong Wu Ho- Su Memorial Hospital
11 : 00-11 : 50	50	Keynote 3:The Convergence of Simulation and Entrustable Professional Activities (EPAs) Dr. Chao Yen Huang 黃昭硯主任 Department of Emergency Medicine, Chung Shan Medical University Hospital	Dr. Lung-Ching Chen 陳隆景師培中心主任 Shin Kong Wu Ho- Su Memorial Hospital
11 : 50-12 : 10	20	Panel Discussion & Q&A	
12 : 30-13 : 30		LUNCH BREAK	
13 : 40-14 : 10	30	自然語言處理與數據驅動的CBME推動策略：以耳鼻喉頭頸外科醫學會為例 Leveraging Language Processing and Analytics to Advance CBME: Insights from the TSOHNS Experience 耕莘醫院 陳正文 行政副院長	耕莘醫院教研部 王誠一主任
14 : 10-14 : 40	30	勝任能力導向醫學教育 – 從DOFB概念到工作坊實踐-國泰醫院擬真中心 國泰醫院臨床技術中心 郭宇正副主任	國泰醫院教學部 秦志輝主任
14 : 40-15 : 10	30	呼吸治療可信賴專業活動應用與經驗分享 輔大附設醫院 吳紀亨 呼吸治療師	輔大附設醫院 洪焜隆副院長
15 : 10-15 : 40	30	從學習風格到臨床勝任-CBME護理教育執行經驗分享 新光醫院護理部 余偉華督導	新光醫院 葉建宏 教育研究副院長
15 : 40-16 : 00	20	閉幕致詞 Closing Remarks	